
 
Vastaus valtuustoaloitteeseen / Hangasmäentien turvallisuuden 
parantaminen 
 
Kaupunginvaltuusto 23.10.2023 § 114  
  
 
 Valtuutettu Minna Koskela jätti seuraavan valtuustoaloitteen:  
 

”Isokylän alueelle Mustikkamäkeen ja Hangakseen ovat molemmin 
puolin Hangasmäentietä rakentuneet uudet asuinalueet, joissa on 
yhteensä n. 120 asuinrakennusta ja näistä suurin osa omakotitaloja. 
Alueen asukkaista valtaosa on lapsiperheitä. Pientaloalueet 
halkaisevan Hangasmäentien liikenne aiheuttaa huolta alueella 
asuvien perheiden keskuudessa, koska tieosuudella nopeudet ovat 
kovia ja liikennemäärät ovat alueen laajentumisen sekä läpikulun 
lisääntymisen myötä kasvaneet. Kevyt liikenne, eli enimmissä 
määrin pienet koululaiset ylittävät tietä kolmesta eri liittymästä, joista 
vain kahdessa on tällä hetkellä suojatiemerkinnät. 
 
Liikennekäyttäytymisestä Hangasmäentiellä ja huolesta 
turvallisuuden suhteen on oltu yhteydessä sekä kaupunkiin että 
poliisiin. Tieosuudella on myös useampaan kertaan mitattu ja yritetty 
hillitä nopeuksia automaattisen nopeusnäytön avulla, mutta tästä ei 
ole ollut apua – tiellä ajetaan pahimmillaan jopa kilpaa ja 
pääsääntöisestikin nopeudet ovat liian kovia asuinalueiden keskellä 
kulkevalla tieosuudella. Alueella nopeusrajoitus on 40 km/h, mutta 
ajettavat nopeudet kyseisellä tieosuudella jopa tuplaantuvat 
sallitusta. Suojatiemerkinnät eivät näytä myöskään vaikuttavan 
hillitsevästi nopeuksiin, joten muutosta on tapahduttava ennen kuin 
jotakin sattuu. Jokaiselle lapselle on taattava turvallinen koulutie. 
 
Esitän, että Lapsiystävällinen Kokkolan kaupunki tarkastelee 
Hangasmäentien tieosuuden uudelleen – alueella liikkuvat lapset 
huomioiden, selvittää mahdollisuudet turvallisuuden 
parantamiseksi ja ryhtyy toimenpiteisiin mahdollisimman pian.” 
 
Liite A § 114 Allekirjoitettu valtuustoaloite 
 

Päätös Kaupunginvaltuusto päättää merkitä aloitteen pöytäkirjaansa ja 
saattaa sen kaupunginhallituksen käsittelyyn. 
 

  
 
 
Kaupunginhallitus 15.01.2024 § 21  
  
 
 
Valmistelija Liikenneasiantuntija Anette Korkiakangas 

 
Kaupunkisuunnittelu tarkasteli Hangasmäentien tilannetta saadun 
valtuustoaloitteen kannalta. Aloitteessa esitetyt huolet 
liikenneturvallisuudesta on havaittavissa ja niihin lähdetään 



puuttumaan portaittain. Kivenveistäjäntien, Lehtokurpantien ja 
Virmajuurentien liittymät vaativat turvalliset ylityskohdat 
lapsiperheiden turvallisen liikkumisen turvaamiseksi. Mahdollisissa 
kohdissa suojatien kohtaa kavennetaan reunoilta keskilinjaa kohti, 
jotta ylitettävä osuus on lyhyempi ja autoilijoiden on helpompi 
havainnoida ylitystä odottavat jalankulkijat ja pyöräilijät. Lisäksi tämä 
toimenpide hidastaa ajoneuvojen nopeuksia. Mikäli tarve vaatii, 
katuun lisätään heräteraidat suojateiden molemmin puolin. Nämä 
vaikuttavat erityisesti henkisesti kuljettajiin ja muistuttavat 
konkreettisesti ympäristön havainnoimisesta ennen ylistyskohtaa.  
 
Suojateillä asukkaiden on syytä muistaa, että väistämisvelvollisuus 
on pyöräilijöillä Hangasmäentietä ylittäessä, mikäli he eivät nouse 
pyörän selästä ja näin muutu jalankulkijoiksi. Ylinopeuksista 
keskustellaan lisäksi poliisin kanssa ja pyydetään heitä lisäämään 
valvontaa alueella heidän mahdollisuuksiensa mukaan. 
 

Kaupunginjohtaja Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että 
valtuusto  

 
1  merkitsee aloitteen johdosta tehdyt toimenpiteet tiedoksi. 
 
2  katsoo aloitteen tulleen käsitellyksi. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösesityksen. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 05.02.2024 § 16    
39/00.01.06/2023    
 
 

 
Kaupunginhallitus Kaupunginvaltuusto 
 

1  merkitsee aloitteen johdosta tehdyt toimenpiteet tiedoksi. 
 
2  katsoo aloitteen tulleen käsitellyksi. 

 
Päätös Kaupunginvaltuusto hyväksyi päätösesityksen. 
 
 


